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בסוף הפרשה כתוב "וַיִּקַּח תֶּרַח אֶת אַבְרָם בְּנוֹ וְאֶת לוֹט ... 
וַיֵּצְאוּ אִתָּם מֵאוּר כַּשְׂדִּים לָלֶכֶת אַרְצָה כְּנַעַן וגו'". 

כולנו יודעים שהציווי ללכת לארץ ישראל נאמר לאברהם 
מי  כלומר   – מֵאַרְצְךָ..."  לְךָ  "לֶךְ  כמו שכתוב  לבדו,  אבינו 
אבינו. מבחינת תרח  לצאת? אברהם  ההוראה  קיבל את 
ישראל  לארץ  מה  הרי  שום משמעות,  ישראל  לארץ  אין 
רוחנית  לראש המתנגדים מבחינה  נחשב  ולתרח?  תרח 
לאברהם אבינו, הרי הוא זה שהלשין לנמרוד על אברהם 
אברהם  את  נמרוד  השליך  ובגללו  זרה,  בעבודה  שכפר 
לכבשן האש ואברהם זכה לצאת מכבשן האש חי ושלם 
כשכולם רואים את הנס הגדול - "איך יכול להיות שאדם 

יצא חי מכבשן האש?" 

פתאום  אברהם  שלו,  הפרסום  את  מקבל  אברהם  כאן 
היינו  זאת  בעקבות  הנס,  בעקבות  אדירה  עוצמה  קיבל 
 – אביו"  תרח  את  אברם  "ויקח  תכתוב  מצפים שהתורה 
אֶת  תֶּרַח  "וַיִּקַּח  כותבת  התורה  עדיין  מדוע  ההיפך.  ולא 

אַבְרָם בְּנוֹ"? 

וענוותנותו  גדולתו  עוצמתו,  את  רואים  אנחנו  כאן  אלא 
של אברהם אבינו. אתם יודעים איך בן היה צריך להתנהג 
לאבא שלו שקוראים לו תרח ומתנהג כמו תרח? האבא 
שימות  מצידו  רצה  האש,  לכבשן  אותו  לזרוק  רצה  הזה 

ושישרף חי...

לכבשן  אותו  זרק  שלו  שאבא  שאחרי  התורה  אומרת 
האש והוא יצא חי וכל העולם ראה את הנס הזה, הוא בא 
לאבא שלו ואמר "אבא, האם תסכים לקחת אותנו איתך 
שלו  לאבא  לתת  ממשיך  אברהם  ישראל?"  ארץ  לכיוון 

אברהם  שלך",  הבן  רק  ואני  האבא  "אתה  התחושה  את 
ממשיך לכבד את אבא שלו עד הסוף...

אברהם נתן לאביו את התחושה "אתה לוקח אותי, לא אני 
לוקח אותך" - כי אבא זה אבא, "שיקראו לך תרח מצידי, 
ואני תמיד אתן לך את ההרגשה שאתה  אתה אבא שלי 

אבא ואתה המוביל וכל מה שיש לי זה בזכותך".

יש ילדים שהוריהם כבר לא עובדים כי הם הזדקנו, והבן 
אבא  את  כספית  מחזיק  והוא  כלכלית  מבוסס  ה'  ברוך 
שלו, אז לצערנו הוא נותן לו את ההרגשה "אבא, תקשיב 
אותך,  מחזיק  בכלל  תודה שאני  להגיד  צריך  אתה  טוב! 
תראה לי איזה בן מחזיק את אבא שלו כמוני, בן אחר היה 
זורק אותך לבית אבות. אתה צריך לנשק לי את הרגליים 
שאני נותן לך כל חודש הכנסה חודשית. אם לא אני אתה 
היית היום זרוק ברחוב כמו מסכן" - האבא מרגיש בושה 
גדולה. האבא בלב שלו אומר "תאמין לי, אם היה לי כוח 
יוצא לעבוד,  לא הייתי צריך את הכסף שלך אלא הייתי 

אבל מה אעשה שאני זקן..."

ולעומת זאת יש בן שבא לאבא שלו ונותן לו כסף ואומר 
זה  שלך,  והברכות  שלך  התפילות  בזכות  זה  "אבא,  לו 
לא הכסף שלי אלא זה כסף שלך. אם יש לי היום אישה 
מברך  הזמן  כל  שאתה  שלך  הברכות  בזכות  זה  וילדים 
זה  הבית",  של  האור  אתה  שלך...   – שלי  אבא,  אותי. 

אברהם אבינו, תיראו איזה כיבוד הורים גדול יש כאן...

ההרגשה  את  להם  וניתן  היקרים  הורינו  את  נכבד  בואו 
שהם כל עולמנו...

שבת שלום.

איך היית מתנהג לאבא שזרק אותך לאש?

מה מיוחדות של הרה"צר' אשר פריינד זצ"ל
?

גיליון שבועי לקירוב לבבות ואהבת הבורא

Derech.alon@gmail.com יש לכם שאלה לרב? שלחו אלינו!

שבת  כל  בשקיקה  קורא  אני  שליט"א,  הרב  לכבוד 
את העלון הנפלא שבאמת נותן לי כלים לכל השבוע 
השבת...  לפני  לקרוא  לא  מתאפק  ממש  )לפעמים 
בשיעוריו  הרב  שבת...(  העונג  את  להפסיד  לא  כדי 
מזכיר כל הזמן את ר' אשר פריינד זצ"ל, ורציתי לברר 
מה המיוחדות של הרב הזה? במה הוא שונה משאר 

הצדיקים הנסתרים?

אבל  כלל,  ראוי  אינני  כזה  גדול  על  לדבר  בבואי 
בקדוש  שהייתה  הייחודיות  מה  ששאלתם  מכיוון 
המיוחד  מרכזית:  אחת  נקודה  אאיר  כמוהו,  ונשגב 
'כן'  של  עונה תשובות  היה  רק  לא  בר' אשר שהוא 
או 'לא'... אלא הוא לימד את התלמידים ואת שוחרי 
פתחו את הדרך בעצמה - מהיכן הוא הגיע לתשובות 

ממסד  שלו  התלמידים  את  בנה  הוא  הגיע...  שהוא 
שאתה  עולם  צדיקי  רבנים  הרבה  יש  טפחות.  ועד 
את  להעביר  האם  שאלה.  אותם  ושואל  אליהם  בא 
דירה?  לעבור  האם  מסוים?  תורה  לתלמוד  הילד 
'תעשה  או  כך'  'תעשה  לא'.  או  'כן  היא  התשובה 
היה  הוא  אלא  כך.  עונה  היה  לא  אשר  ר'  אבל  כך'. 
ה'  מה  לראות  לעומק,  להיכנס  עכשיו  אותך  מלמד 
רוצה ממך בסיפור הזה. הוא היה נכנס איתך לעומק 
של הרגשות שלך. אם יש לך עכשיו פחד, אז עכשיו 
תעשה עבודה עם הפחד שלך ותעלה את הפחד שלך 
לפחד ה'. אם יש לך תאוות, תעלה את התאוות שלך 
לאהבת ה'. הוא היה מדריך את היהודי איך מתנהלים 
בשלום בית לפרטי פרטים. ומה השורש של כל דבר 
בעצמם  שלו  מהתלמידים  עשה  שהוא  עד  ודבר... 

פשוטות  במילים  אשר.  ר'  מעין  בעצמם  הם  שיהיו 
ההבדל.  וזה  אליו,  רק  ולא  לדרך!  אותנו  חיבר  הוא 
ולכן הקשר שהתלמידים הרגישו לר' אשר זה קשר 
של נפש בנפש. כי הוא בנה אותם בנפש. את כל אחד 
מהם הוא לקח מאפס, ולא עזב אותו עד שעשה ממנו 
תלמיד של הבעל שם טוב, שהולך ב'דרך של הבעל 
שם טוב'. ולכן הקשר אליו וההערכה אליו היא לאין 
דרך  שהנחיל  רב  עוד  מכיר  לא  אני  ותכלית.  שיעור 
לתלמידים שלו כמו שר' אשר הנחיל לתלמידיו את 

דרך הבעל שם טוב. חיזקו ואימצו,

הצדיק  של  בדרך  דבוקים  להיות  שנזכה  רצון  ויהי 
ולעבוד את השם בשמחה ולדאוג שעוד ועוד יהודים 

יזכו לכך.

 תשובת הרב: 

17:45 חיפה
תל אביב
ירושלים

באר שבע

כניסה

זמני כניסה ויציאת שבת
יציאה

18:51
18:52
18:50
18:52

17:55
17:40
17:57



איך סבתא שלי הסתדרה בלי מזגן וכולנו 
יצאנו נורמלים...

יהודי מירושלים דיבר איתי השבוע, יהודי שנראה 
כולו כמלאך אלוקים... "שלום הרב, ה' חנן אותי 
בשנים עשרה ילדים, לצערי הגדול הבן הגדול שלי 
התקלקל, הבן השני שלי התקלקל, הבן השלישי 
שלי... כן. בדיוק, גם הוא התקלקל, הבת הרביעית 
שלי התקלקלה, היא לא גרה בבית, שכרה לעצמה 
דירה. הבת אחריה גם היא הלכה בעקבותיה...". 
הכלל,  מן  יוצא  ללא  ילדים  עשר  שנים  בקיצור 

בחוץ. 

התעניינתי: "ומה עם אשתך?" הוא ענה לי "אשתי 
הגיעה לדיכאון נפשי, 'בשביל מה גידלתי ילדים? 
יכול להסביר לי  התפלאתי, "אתה  זה'?".  בשביל 
שלי  הבית  לי  "תאמין  לי  אמר  והוא  קרה?"  מה 
היה על טהרת הקודש. לא היה אצלי בבית שום 
היה  הכל  פלאפון,  נכנס  לא  כלום,  שום  מכשיר, 

בצניעות". 

ואז שאלתי אותו "תאמר לי את האמת, האם היית 
האמת,  "את  ענה:  והוא  שלך?"  הילדים  של  חבר 
אני טיפוס קשוח" אמרתי לו: "הבנתי כבר את הכל 

אתה לא צריך להמשיך".

אתה  הבעש"ט?  דרך  זו  מה  מבינים  אתם  עכשיו 
רוצה שהבן שלך ירגיש פתוח איתך, שיגיד לך את 
כל מה שכואב לו? הבעש"ט מלמד אותך שאתה 
מהבן  טוב  יותר  לא  שאתה  שווים,  שלך  והבן 
שלך  כשהבן  אז  אחד  מאף  יותר  לא  אתה  שלך, 
בא ואומר לך "יש לי בעיה כזאת וכזאת..." אומר 

את  יש  לכולם  כזו,  בעיה  יש  לי  "גם  לבן,  האבא 
בוא  כזה,  אני  גם  ביחד,  נתחבק  בוא  הזו,  הבעיה 

נדבר, בוא נראה מה ה' רוצה ומה עושים"

וניגש לפרשה:

היה  תמים  צדיק,  איש  נח  נח,  תולדות  "אלה 
בדורותיו, את האלקים התהלך נח"  מפליא לראות 
אצל  אפילו  לנח,  נותנת  שהתורה  פירגונים  אלו 
האבות הקדושים לא מצינו כאלה שבחים... אם 

נח באמת היה ראוי לתארים הללו, מדוע אנו עם 
ישראל, לא נקראים בני נח, אלא בני אברהם יצחק 

ויעקב?

תמים  כך  כל  היה  לא  שנח  נגלה  בפרשה  מעיון 
באמונה שלו, וכך כותב רש"י הקדוש על הפסוק 
"ויבא נח ובניו ואשתו אל התבה מפני מי המבול": 
נח מאמין ולא מאמין, מאמין שיבוא המבול, ולא 
להיכן  המים.  שדחפוהו  עד  נכנס  שלא   - מאמין 
נעלמה צדיקותו של נח כשהיה צריך להיכנס אל 

התיבה?

גם "הזוהר הקדוש" אומר, שהמבול נקרא על שמו 
של נח )מי נח( משום שלא התפלל על בני דורו, 
ועמורה.  סדום  על  שהתפלל  מאברהם  בשונה 

איזה צדיק זה שאינו מתפלל על אחרים?

בחמש דקות האחרונות לפני שנח יוצא מהתיבה, 
לאחר שנה שלימה שבה הוא האכיל את החיות, 

הבהמות והעופות, האריה מכהו מכה ברגל, זאת 
וכי  הארי.  של  במזונותיו  נתאחר  שהוא  מכיון 
של  שלימה  שנה  לאחר  לנח  מגיע  שהיה  מה  זה 

מסירות עבור התפקיד שביצע בנאמנות?

והנה לאחר שנח יוצא מהתיבה מגלה לנו כאן נח 
מִזַּן שונה. "ויחל נח איש האדמה ויטע כרם" אומר 
נתחלל  אומרים  וחז"ל  חולין  עצמו  עשה  רש"י: 
מקדושתו. איך קורה לנח כזו נפילה נוראה ועוד 
על  היקום אשר  ניצל מכל  הוא  לאחר שרק  רגע 

פני האדמה?

הפלגנו הפעם בשאלות, ומגיע לכם כבר שנתחיל 
שלמה"  ה"תפארת  אומר  אותו  היסוד,  עם 

מרדומסק זיע"א.

כשהתורה כותבת "אלה תולדות נח, איש  צדיק..." 
באה התורה לספר לנו שככה נח אחז מעצמו. נח 
אכן היה צדיק, אבל הוא אחז שהוא הצדיק: "אני 
התפילה,  לפני  למקווה  הולך  בנץ,  יום  כל  קם 
עושה התבודדות כל יום שעה, נוסע לאומן בראש 
אני!  השנה..." לכן כשאתה שואל אותו מי נסע? 

מי עושה התבודדות? "אני". 

בואו תראו איך בורא עולם מנסה להכניס את נח 
לדרך הבעש"ט, זה בדיוק כמו שקורה לנו איך ה' 
לדרך הבעש"ט, אבל לא  כל אחד מאיתנו  מוביל 
יכול  ואתה  בחירה,  יש  כי  יזכה  אחד  בטוח שכל 

לפספס את זה.

בתחילה כשנח מתחיל לבנות את התיבה, וכולם 
נח:  להם  אומר  מעשיו,  לפשר  אותו  שואלים 
ימותו.  וכולם  מבול,  ירד  שנה  ועשרים  עוד מאה 
נורמלי,  לא  שהוא  חשבו  עליו,  לצחוק  התחילו 

שלעת זקנה הוא השתבש. 

מוותר  אינו  הוא  נח,  שעבר  ההשפלות  למרות 
וממשיך לבנות את התיבה. זאת בהחלט נקראת 
כולם  מול  לעמוד   – אמונה  של  חזקה  מידה 

שצוחקים עליך. 

מתחיל,  והמבול  מגיע  התאריך  שנה,  מאה  עברו 
הוא  כי  לתיבה  נכנס  לא  חז"ל שנח  לנו  מציינים 
לא האמין שיבוא מבול "ולא נכנס עד שדחפוהו 
יתכן? אלא ה' הראה לנח שכשהוא  איך  המים". 
החזיק  והוא  עליו  שצחקו  בזמן  כולם  מול  עמד 
בשיא האמונה, אותה האמונה לא הייתה שלו אלא 
הרחמים של ה'. מאה ועשרים שנה האמנת, כי ה' 

נתן לך אמונה.   

עונג שבת עם הרב שליט"א



הראש,  על  כיפות  עם  שאנחנו  זה  ורעיי,  ידידי 
זקנים ופיאות זה כי ה' מַזְרִים לנו אמונה בכל רגע 

ורגע. בכל רגע הוא יכול לקחת את זה מאיתנו. 

השנים  כל  במשך  נח  זה.  את  תפס  לא  נח  אבל 
שהוא בנה את התיבה הוא אינו מתפלל אף תפילה 
אחת על אנשי דורו. נח היה אמור להבין מכך שלא 
זכה להתפלל עליהם, שאם הקדוש ברוך הוא יזכה 
אותו להתפלל מוטב, ואם לא, אפילו תפילה אחת 

לא תצא לו מהפה.

אחת משומעות השיעורים סיפרה לי בכאב גדול: 
תהילים,  לומר  מרבה  היתה  היא  רווקותה  בימי 
ולא מתוך שהרגישה מוכרחת אלא מתוך תענוג. 
בפגישות,  אותה  שאל  שלה  שהחתן  כך  כדי  עד 
מה היא אוהבת לעשות בזמנה הפנוי היא ענתה 
שלי"  הכיף  זה  קוראת תהלים,  אני  "בזמני הפנוי 
היא  כיף?"  יום  נקרא אצלך  "מה  וכששאל אותה 
ענתה: "היום כיף שלי הוא לנסוע לכותל ולסיים 
שם את כל ספר תהילים..." היא ממשיכה לספר, 
יודע  לא  אתה  "הרב,  התחתנתי,  טובה  בשעה 
איך התדרדרתי, מאז שהתחתנתי אני לא מכירה 
את עצמי, אני רואה את הספר תהילים בספריה, 
אותו  להוציא  היד  את  להושיט  מסוגלת  לא  ואני 
לקחת  החשק  את  לי  אין  לי,  בא  לא  מהספריה, 

אותו... מה קורה לי? אני לא הייתי כזאת". 

מה  כל  מתדרדרת,  אינך  "ראשית  לה,  אמרתי 
שקורה איתך כעת, זה שהבורא עולם עכשיו רוצה 
להכניס אותך למקום פנימי יותר, ה' רוצה שתראי 
בהשתפכות  תהילים  שאמרת  היום  שעד  ותביני 
זה,  זה הוא שהעניק לך את  היה  הנפש ובתענוג, 
וכשהוא יקח ממך את זה, לא תוכלי להסתכל על 
ספר תהילים". ה' מחנך את האדם ומראה לו שכל 
מרחם  שהוא  בגלל  זה  אליו  מתפלל  שהוא  מה 

עליו, ואם הוא עוזב אותו מה ישאר ממנו.

מכיון שנח היה צדיק, רצה בורא עולם לקרב אותו 
עוד יותר אליו, ללמד אותו את היסודות של "דרך 
כלום בלעדיו.  יכול  אינו  הבעש"ט", שיכיר שהוא 
'מאה ועשרים שנה לא החזרת אף אחד בתשובה, 
אולי כעת תבין שהכל זה שלי'? אבל נח עדיין לא 

קולט את זה. 

של  בקורס  הבא  לשיעור  אותו  מעביר  ולכן השם 
"דרך הבעל שם טוב"...

החיות  כל  את  מאכיל  שנח  שלמה  שנה  לאחר 
בתיבה, כאשר לכל חיה יש את השעה המיוחדת 
צריך  נח  היה  שלה.  המיוחד  האוכל  ואת  שלה 
לקלוט שזה לא הוא המאכיל את החיות אלא ה', 
רק שעדיין נח אוחז שהוא מאכיל את כל החיות 
לפני  האחרונות  דקות  בחמש  ולכן  והעופות. 
למלך  אוכל  להביא  'שוכח'  נח  היציאה מהתיבה, 
החיות – לאריה. כאן ה' הראה לו 'תראה שזה לא 

אתה'. אבל כאן היתה גם עליית מדרגה במסר של 
ה', פה הוא כבר שלח לו את האריה לתת לו מכה. 

זו נפילה בתוספת כאב - זו כבר עליית מדרגה. 

כי כשבורא עולם רואה שהבן אדם לא תופס, הוא 
עולה איתו שלב ומתחיל להעביר אותו כאבים. 

כעת כבר חדר לנח משהו מן 'דרך הבעש"ט', אבל 
והתעקם  דרך הבעש"ט  הוא לקח את המסר של 
ואומר  מהתיבה  כָּאוּב  יוצא  נח  הכיצד?  ממנו. 
אני  מושלם,  לא  צדיק,  לא  אני  אם  "אז  לעצמו: 
 - אז אם אני כלום  איש אדמה, אני בעצם כלום. 
אלך לשתות יין" במקום להבין שהוא "אַיִן" - עפר 
ואפר כמו אברהם אבינו, ומזה להידבק בה'. הוא 

לוקח את הכלום הזה ומשתכר. 

לו  שבאה  הזאת  בהפקרות  טעה  נח  רק  האם 
אצלנו  גם  לא!   ממש  שפלותו?  הכרת  מתוך 
יהודי  אותו  כמו  זה  כך.  בדיוק  לקרות  יכול  זה 
)אתם  תקווה  בפתח  חמישי  ביום  בשיעור  שהיה 
לו  אמרה  למחרת  ואשתו  כמובן...(   מוזמנים  גם 
יש  יד,  שים  לחץ,  חורף,  שעון  שישי,  יום  "בעלי, 
וכיורים...  מקלחות  לי  תעזור  ילדים  חמישה  לנו 
לא יותר". הוא ענה לה: "רואים שאת לא שומעת 
את דרך הבעש"ט, אם היית שומעת הייתה מבינה 

שאנחנו כלום. מה כבר אנחנו? כלום" 

כולנו   ! מבהיל  מסר  זה  הנקודה?  את  הבנתם 
לנו  מראה  ה'  נח,  של  השלבים  כל  את  עוברים 
– ה'שלום בית' לא בידיים  'אחד על אחד'  בחיים 
לך  מראה  ה'  בית,  שלום  לך  עושה  אני   - שלך 
בוא  ילדים,  בחינוך  זה  את  לך  מראה  בתפילות, 
ואיזו  תענוג  איזה  אבל  מחנך.  אתה  שלא  תראה 
אותי  מחיה  בעצם  עולם  שבורא  לחיות  מתיקות 

בכל פעולה ופעולה.

דרך  את  תפס  לא  נח  שלמה":  ה"תפארת  כותב 
עם  את  ממנו  להוציא  אפשר  אי  לכן  הבעש"ט... 
ישראל. את עם ישראל אפשר להוציא רק מאברהם 
אבינו  שלו יש את השפה של הבעש"ט - "זה לא 
אני זה ה'". אברהם הנחיל את זה לכל עם ישראל 
ולכל זרעו אחריו, ודווקא לזרעו של אברהם, ואילו 
זרעו של נח יכולים להיות צדיקים, לתת, לתרום, 
לא  הם  אבל  ביום...  פעמים  חמש  להשתחוות 
האמונה  את   – הבעש"ט  דרך  את  לקלוט  יכולים 
והביטול של 'אין עוד מלבדו', את זה יש רק לעם 

ישראל.  

בדור  שלנו.  החיים  הצלת  היא  הבעש"ט'  'דרך 
הכל  פרוץ,  הכל  ה',  רצון  את  לעשות  שלנו קשה 
נגיש, אנחנו דור מפונק. הדורות שלפנינו לא היו 
מפונקים כמונו, לאיזה מהסבתות שלנו היה מזגן 
בבית? היום אתה לא יכול לנשום בלי מזגן... אבל 
גדלו שמחים ומאושרים. ידעו להודות לה' על כל 

נשימה ונשימה. וזה עבר בורידים.

הדרך  את  חייבים,  אנחנו  מתמיד  יותר  היום 
האיזון  את  לך  שנותנת  הבעש"ט'  'דרך  הנפלאה 
ולא  'צדיק'  לא  שאתה  להבין  והבריא,  האמיתי 
קשוח'  'טיפוס  תישאר  ואם  אלוקים',  'מלאך 
שהלכו  ילדים  עשר  שנים  על  לבכות  תצטרך 

לאיבוד... 

כמה אתם מכירים הורים שהילד שלהם יכול לבוא 
העיניים,  בשמירת  לי  קשה  "אבא,  לאבא  ולהגיד 
אבא קשה לי אני נופל... שמעתי היום משהו מאד 
כמה  זה?"  על  איתך  להתייעץ  יכול  אני  טוב  לא 
אביהם  עם  לדבר  שיכולים  מכירים  אתם  ילדים 
יגיד לו  בפתיחות ולשים הכל על השולחן? ואבא 

"בוא בני בוא נשב כן מותק שלי".

 

אתם יודעים למה יש בעיות בשלום בית? הבעיות 
מייחסים  שאנשים  מכך  מתחילות  בית  בשלום 
טיפוס  בבית  הגברת  לעצמם.  המעלות  את 
כמו  מבריק  שלה  הבית  תקתקן,  מסודר,  קפדן, 
ישר  הגיע  'קיבוצניק',  בעלה  ואילו  מרקחת,  בית 
מהרפת... וכשהוא לא מנגב טוב את השולחן היא 
"אי אפשר איתך אתה טיפוס לא  לו  מיד אומרת 
מתחיל  ואז  נשמתו,  עמקי  עד  נפגע  הוא  נקי". 
הבלאגן... ממה הכל התחיל? מהמחשבה: 'אני נקיה 
ואז מזלזלת  ולכן היא מרגישה מעליו,  לא!  והוא 
בו, והדדי שגם הוא מרשה לעצמו לזלזל בה. אבל 
כשדרך הבעש"ט נמצאת בבית - אז אנחנו שווים! 
השני  אצל  רואה  שאני  חיסרון  כל  שווים!  אנחנו 
אני גם כזה, רק ה' מציל אותי. אז אין לי מה לריב 

איתך, אדרבא, בוא נרים אחד את השני.

דרך הבעש"ט היא הצלת הבית שלי ושלך ושל כל 
עם ישראל. 

נח'  ה'תיבת  זה  החינוך...  הצלת  הדור,  הצלת  זה 
הדרך  בהפצת  ששותף  מי  כל  ולכן  הדור.  של 
של  הפרטית  הגאולה  בקירוב  חלק  לו  יש  הזאת 
כלל ישראל. זה מה שבורא עולם מבקש מאיתנו! 
אני  הנותן,  הוא  רק תזכרו שאני  לכם הכל,  "אתן 
את  יכירו  אחרים  שגם  שדואג  מי  המרחם".  הוא 
ללכת  מתחיל  הוא  שבאמת  ההוכחה  זה  הדרך, 
בדרך.  הוא לא רק דואג לעצמו, לקרבת השם שלו, 

אלא גם לאחרים.

יהי רצון שנזכה כולנו לעלות מעלה מעלה. 
אמן כן יהי רצון.
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אֲנִי רוֹצֶה לְשַׁתֵּף  וְעַכְשָׁיו  הַחַגִּים הַמְּתוּקִים,  עָבַרְנוּ אֶת  יוֹסִי,  אֲנִי  זֶה 
אוֹתְכֶם בַּחֲוָיָה הַמְרַתֶּקֶת שֶּׁהָיְתָה לִי אֶתְמוֹל בַּלַּיְלָה.

אֶתְמוֹל, כְּשֶׁעָלִיתִי לַמִּטָּה אַחֲרֵי יוֹם מַלֵּא וְגָדוּשׁ, 
לְאִמָּא  חִיכִּיתִי  אָז  לְהֵירָדֵם.  קָשֶׁה  לִי  הָיָה 

שֶׁעַל  שְׁמַע  "קְרִיאַת  אִתָּהּ  יָחַד  לוֹמַר 
הַמִּטָּה". אִמָּא הִפְתִּיעָה אוֹתִי כְּשֶׁבְּיָדָהּ 

אֵיזֶה שֶׁהוּא כַּרְטִיס מְעַנְיֵן. הִיא הִתְיַשְּׁבָה 
עַל יָדִי, וּבִקְּשָׁהּ מִמֶּנִּי לַעֲצֹם עֵינַיִים.

מִמֶּנִּי  בִּקְשָׁה  וְאִמִּי  הָעֵינַיִים  אֶת  עָצַמְתִּי 
לְהִיזָּכֵר 

מָתַי הִרְגַּשְׁתִּי מָתוֹק.

"תָּמִיד אַתָּה מָתוֹק יוֹסִי, "- לָחֲשָׁה בְּאוֹזְנָיי.

רַק  לֹא  בָּעוֹלָם?  מָתוֹק  הֲכִי  שֶׁאַתָּה  הִרְגַּשְׁתָּ  מָתַי  זוֹכֵר  אַתָּה  "הַאִם 
שֶזִילְפוּ עַל עוּגָה... מִקַצֶפֶת  יוֹתֵר  יוֹתֵר מִשּׁוֹקוֹלָד,  אֲפִילוּ  כְּמוֹ טוֹפִי, 

מָתַי זֶה הָיָה?"

"אֲנִי חַיָיב לַעֲשׂוֹת אֶת זֶה מָחָר לְמוֹטִי חֲבֵרִי הָאָהוּב, בָּטוּחַ הוּא יֵהָנֶה 
הִרְגַּשְׁתִּי  מָתַי  לְהִזָּכֵר  מְנַסֶּה  שֶׁאֲנִי  כְּדֵי  תּוֹךְ  חָשַׁבְתִּי,  כָּךְ  מֵהָרַעְיוֹן"- 

בְּפִסְגַּת הַמְּתִיקוּת...

נִזְכַּרְתִּי וְשִיתַפְתִי אֶת אִמִּי בִּרְגָעִים מְתוּקִים שֶׁהָיוּ לִי אֶתְמוֹל בְּשִׂמְחַת 
הַחֲתֻנָּה שֶׁל קְרוֹבַת מִשְׁפָּחָה. שָׁם, הִתְעַנְיְנוּ הַדוֹדוֹת הַמְבֻגָּרוֹת בְּאֵיזוֹ 

כִּיתַה אֲנִי לוֹמֵד, וְאָמְרוּ אֶת דַּעְתָּן לְמִי מֶאַחַיי אֲנִי דּוֹמֶה... .

 "מַה הִרְגַּשְׁתָּ בְּאוֹתָם רְגָעִים?"-שָׁאָלָה אִמָּא.

"מְתִיקוּת"- עָנִיתִי בְּחִיּוּךְ.

וְאָז אִמָּא קָרְאָה לִי מִתּוֹךְ הַכַּרְטִיס, מִילָה בְּמִילָה:

כָּל  עַל  אַחֲרַאי  שֶׁהוּא  לה'  לְהוֹדוֹת  נִשְׁכַּח  לֹא  שֶׁלִּי,  נַחַת  יֶלֶד  "בּוֹא 
הַמָּתוֹק...

לְמִי  רַק  וּמְחַלֵּק  עֲנָקִיּוֹת  בְּכַּמוּיּוֹת  אוֹתוֹ  מֶיַצֵר  אוֹתוֹ,  מַמְצִיא  הוּא 
שֶׁמַּגִּיעַ".

אִמָּא סִיְּמָה לְשַׂחֵק אִיתִּי וְקָרְאָה אִתִּי "קְרִיאַת שְׁמַע". וּכְשֶׁרֹאשִׁי שָׁקַע 
תַּפּוּחַ  הַשָּׁנָה.  בִּדְבָשׁ שֶׁל רֹאשׁ  בַּתַפּוּחַ  מַשֶּׁהוּ.  בְּעוֹד  נִזְכַּרְתִּי  בְּכָּרִית, 
וְהִרְחַקְתִּי  שֶׁרַבְתִּי עִם אֲחוֹתִי  בִּגְלַל  אֲבָל  לִהְיוֹת מָתוֹק,  שֶׁהָיָה אָמוּר 

מִמֶּנָּה אֶת צִנְצֶנֶת הַדְּבָשׁ... בִּגְלַל זֶה לֹא הִרְגַּשְׁתִּי מָתוֹק.

אֶת  מֵחַלֵּק  הוּא  בָּרוּךְ  שֶׁהַקָּדוֹשׁ  לִי  הִסְבִּירָה  שֶׁאִמָּא  אַחֲרֵי  הַיּוֹם 
הַמָּתוֹק. הֵבַנְתִּי שֶׁפָּשׁוּט מְאֹד לֹא הָיָה מַגִּיעַ לִי לְהַרְגִּישׁ אֶת הַמְּתִיקוּת, 
מֵאֲחוֹתִי  וּלְבַקֵּשׁ  בַּבֹּקֶר  לָקוּם  תִּכְנַנְתִּי  גְּבוֹהָה".  בָּרָמָה  ה"סֻכָּר  אֶת 
שׁוּב  וַאֲנִי  בְּלֶב  מָתוֹק  תַּרְגִּישׁ  בְּווַדַּאי  הִיא  שֶׁהָיָה,  מַה  עַל  "סְלִיחָה" 
נַחַת  שֶׁל  יֶלֶד  מָתוֹק,  יֶלֶד  אַרְגִּישׁ 

לַבּוֹרֵא יִתְבָּרַךְ!

שֶׁנֶּעֶצְמוּ  לִפְנֵי  שְׁנִיּוֹת  מִסְפַּר 
לוֹמַר  הִצְלַחְתִּי  עֵינִי,  אַשְׁמוּרוֹת 

תּוֹדָה לה'.

לִי  מַמְתִּיק  הוּא  לִי,  הִמְתִּיק  הוּא 
הוּא יַמְתִּיק לִי וּלְךָ!

ילדים בדרך

בניתי לי תיבה

אשת חיל

ביום בהיר אחד "השתגעתי" חזרתי בתשובה כן , זה כמו לצאת ולבנות תיבה 
.....קרש אחר קרש, מצווה אחר מצווה. אני התחלתי לשמור שבת, אני שיניתי 
את הלבוש שלי,  אני שיניתי את המטבח, אני שיניתי את הספרים שקראתי, אני 

אפילו שמתי דעתי איזה רגל תיכנס ראשונה לנעל...

כמו דור המבול באו אנשי ביתי וחברים הם שאלו - למה? מה קרה? עניתי: יש 
בורא לעולם, יש לו ספר הוראות והמשיח צריך לבוא ! בתחילה הם עוד ניסו 
להבין אבל מהר מאוד הפכתי לבדיחה ... "השתגעה". בטוח גם על נח צחקו, 

והוא בשלו בונה תיבה.

ואני בשלי, אני שומרת שבת, אני לומדת עוד הלכות, אני מכינה אוכל כשר, אני 
שומעת הרצאות.

אבל שאלה שלא הפסיקה להציק לי:

למה אני לא משפיעה על אף אחד?

משתכנעים  לא  משפחתי  בני  למה 
מתבצרים  אפילו  הם  למה  מפעולותיי? 

בהתנגדות חזקה יותר נגדי?

רק רגע, גם לנח זה קרה!!!! האם 
הוא הצליח להחזיר בתשובה ?

 לא! ולי אין 120 שנה !!!!!!!

גדול  ביאוש  נכון?  לא  עושה  אני  מה 
מזעקת הלב צעקתי : מאין יבוא עזרי?

עזרי ברוך השם הגיע, דרך השיעורים של 
הסביר  הרב  שם  טוב",  שם  הבעל  "דרך 

שנח לא התפלל על בני דורו, לכן המבול נקרא על שמו! לא הבנתי, אבל אני כן 
מתפללת על אנשי ביתי שיחזרו בתשובה מדרכם הלא טובה ! - אבל 

רק  )חחח  השיעור  מתוך  הרב  צועק  כצדיקה!  עצמך  אוחזת  יקרה  אישה  את 
הצעקות הטובות שלו חודרות את שריון הגאווה שלי... בדוק( גם נח אחז בעיני 
נח שהוא צדיק והסביבה שלו לא! הוא התנשא עליהם, הם הרגישו זאת ולא 

הצליחו להתקרב, הוא ראה אותם בעיניו לכף חובה !

ומבית  וממולדתך  מארצך  לך  "לך  עצמו  מתוך  שיצא  אבינו,  אברהם  לעומת 
אביך" לך לך מעצמך .... הוא אחז שכל מה שהוא עושה זה לא הוא, זה השם! 

כשראה את בני דורו מתנהגים לא כשורה

בלי הרחמים  נראה  אני  איך  לי  תודה שאתה מראה  אבא  כך:  עליהם  התפלל 
שלך, אבא בבקשה כמו שריחמת עלי, תרחם גם עליהם.....

סוף סוף האסימון נפל לי! הבנתי איפה טעיתי אכן אני לא התפללתי טוב על 
התנשאתי  וגם  עליהם  קטרגתי  אפילו  מחשבה  בכל  למעשה  שלי,  הסביבה 

מאוד, אחזתי שאני ואני ואני, 

טוב שיש הבטחה שלא יהיה יותר מבול .... אחרת הייתי מורידה אותו בעצמי עם 
הגישה המתנשאת הזאת!

הראש לאט לאט השתנה, הסתכלתי סביבי וראיתי את עצמי, אם ראיתי עבירות 
מרחם  שאתה  תודה  שלך?  הרחמים  בלי  נראית  אני  כך  השם   ... לי  שצרמו 
עלי ואף אחד לא רואה. "השם בבקשה כמו שריחמת עלי - אנא רחם על בני 

משפחתי, על בני עירי על בני ארצי על בני עמי"

מבני  אחד  ועוד  אחד  עוד  אט,  לבוא.אט  איחרו  לא  השם,  ברוך  והתוצאות 
משפחתי ומחבריי ומשכניי עומדים לידי ועוזרים לי בבניית התיבה.אני כבר לא 
לבד, בעצם אנחנו בונים כיסא לאליהו הנביא, מעגל ההשפעה התרחב מאוד, 

ברוך השם.

והכל בזכות הדרך של הבעל שם טוב. תודה לה'.

מוטי
יוסי


